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Beslutande ledamöter 
Mohamed Yassin (MP) (Ordförande) 
Zinaida Kajevic (S) (Vice ordförande) 
Linda Obiedzinski (M) (Andre vice ordförande) §§121-127 
Peter Johansson (S) 
Nada Johansson (S) 
Yakup Veysel (S) 
Leon Nawrot (L) 
Pernilla Röjner (M) 
Jan-Eric Johansson (M) 
Michael Hård af Segerstad (SD) 
Nina Jakku (V) 
Ana Maria Stuparich-Clementi (V) 
Karin Greta Ingegärd Rafstedt (M) §§128-136 ersätter Linda Obiedzinski (M) (Andre vice 
ordförande) 
Arian Bagher (SD)  ersätter Berit Eskilsson (SD) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Annika Larsson (S) 
Albin Mikullovci (S) 
Madeleine Lagerstedt (S) 
Radwan Moussawi (S) 
Dennis Svensson (MP) 
Marianne Friedman (L) 
Karin Greta Ingegärd Rafstedt (M) §§121-127 
Philip Alexander Dante (M) 
Marilyn Pettersson (M) 
Linda Nordin (SD) 
Katarina Brändström (V) 
 
Övriga närvarande 
Serene Rosberg (förvaltningsdirektör) 
Susanne Nilsson (ekonomichef) §§121-133 
Annika Åsberg Renman (avdelningschef) §§121-133 
Linda Abrahamsson (avdelningschef) §§121-133 
Annika Niehoff (HR-chef) §§122-133 
Josefine Storm (utvecklingssekreterare) 
Ida Alm (utredningssekreterare) 
Anna Karlfelt (utbildningschef) §§121-133 
Alexandra Dannerljung (rektor) §§121-133 
Helene Åkesson (Sveriges lärare) §§121-133 
Gezim Isufi (SACO) §§121-133 
Moa Morin (enhetschef) §§121-127 
Annie Molinder (enhetschef) §§121-133 
Eva Fröding (enhetschef) §§121-133 
Gabriella Fricke (enhetschef) §§128-129 
Lars Wallström (enhetschef) §§124-125 
Fredrik Kurki (kommunikatör) §§124-125 
Anna Pettersson Gustafsson (controller) §§121-122, §130 
Kim Soléus (teamledare) §§121-122 
Marie Bonny (teamledare) §§121-125 
Josefine Ringstad (planeringssekreterare) §126 
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Helene Roslund (strateg) §126 
Arzu Taipova (praktikant) 
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§ 121 Information gällande Handlingsplan Fri från våld 

FSKF-2023-15066 
 
Sammanfattning 
Moa Morin enhetschef, föredrar ärendet muntligt på sammanträdet. 
  
Fri från våld – en gemensam angelägenhet fastställdes av kommunfullmäktige i mars 2022. För att 
nå planens mål och underlätta uppföljningen ska förvaltningar och bolag upprätta 
handlingsplaner för den egna verksamheten. Eftersom handlingsplanens syfte ligger i 
förskolans grunduppdrag – det vill säga att trygga barns och ungas uppväxtvillkor, 
förebygga och förhindra våld samt säkra att de som utsätts för kränkningar och våld får 
stöd och skydd utifrån behov – pågår kontinuerligt en rad olika insatser och 
samverkansprocesser som berör inriktningsmålen för handlingsplan Fri från våld. De 
aktiviteter som formulerats i förskoleförvaltningens handlingsplan syftar därför, i hög 
utsträckning, till att ge struktur och riktning åt arbete som redan är igång.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden har tagit del av information rörande handlingsplan – Fri från våld. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Information gällande handlingsplan 

Fri från våld 
• Fri från våld en gemensam angelägenhet - Plan för barn- och kvinnofrid och mot 

våld i nära relation, hedersrelaterat våld och förtryck, sexuellt våld, sex mot 
ersättning och människohandel 2022–2026 

• Handlingsplan Fri från våld - en gemensam angelägenhet 2022-2026 
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§ 122 Delårsrapport 2023 

FSKF-2022-22246 
 
Sammanfattning 
Anna Pettersson Gustafsson controller, Kim Soléus teamledare samt Johannes Palmén 
teamledare föredrar ärendet muntligt på sammanträdet. 
  
Varje år tas en delårsrapport fram för perioden januari-augusti. Årets rapport innehåller 
beskrivning av verksamhetens utveckling, uppföljning av nämndens arbete med 
prioriteringar, uppföljning av nämndens bidrag till kommunfullmäktigemålen samt bokslut 
för perioden och ekonomisk prognos för året. 
  
Utvecklingen av en förskola med hög och likvärdig kvalitet är utgångspunkten för 
nämndens prioriteringar och ligger också till grund för nämndens arbete för att bidra till 
kommunfullmäktigemålen. En första bedömning är att arbetet i huvudsak följt planeringen. 
Den nationella brist på formell kompetens som råder och den ekonomiska utvecklingen är 
osäkerhetsfaktorer som kan ha stor påverkan på nämndens fortsatta arbete. 
  
Antalet barn i åldern 1-5 år väntas överstiga den befolkningsprognos som ligger till grund 
för nämndens budgettilldelning för året, vilket leder till högre kostnader än budgeterat. 
Samtidigt väntas överskott för intäkter för barnomsorgsavgifter och för arbetet med 
avgiftskontroller. Pågående arbete kopplat till stödfunktioner för att skapa beredskap inför 
kommande år väntas ge ekonomiska effekter redan 2023. För hela året prognostiseras ett 
överskott på 14 mnkr jämfört med budget.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner Delårsrapport 2023 och översänder den till 
kommunstyrelsen. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) reserverar sig mot beslutet och 
lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 1. 
  
Linda Obiedzinski (M), Pernilla Röjner (M) och Jan-Eric Johansson (M) lämnar in ett 
särskilt yttrande, bilaga 2. 
  
Michael Hård af Segerstad (SD) och Arian Bagher (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 3. 
   

Yrkanden 
Nina Jakku (V) yrkar att ärendet ska återremitteras med motiveringen att delårsrapporten 
inte tydligt förhåller sig till utmaningar i fråga om kompetensförsörjning, vilket fackförbund 
i förvaltningsrådet påpekat i ett yttrande. Vidare lyfts inte problematiken kring växande 
barngrupper, även det en fråga som lyfts av fackliga företrädare. Vänsterpartiet yrkar på 
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återremiss för att få den informationen kompletterad.  
  
Ordföranden Mohamed Yassin (MP) och Zinaida Kajevic (S) yrkar avslag till Nina Jakkus 
(V) återremissyrkande. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden inleder med att behandla Nina Jakkus (V) återremissyrkande och frågar om 
nämnden anser att ärendet ska återremitteras eller om nämnden anser att ärendet ska 
avgöras idag. Ordföranden finner att nämnden anser att ärendet ska avgöras idag.  
  
Därefter frågar ordföranden om nämnden kan godkänna förvaltningens förslag till beslut 
och finner att nämnden bifaller det. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Delårsrapport 2023 
• Förslag till Delårsrapport 2023 
• Bilaga - Kompletterande underlag för uppföljning av kommunfullmäktigemål DR 

2023 
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Vänsterpartiet 

 
Reservation 
 
Förskolenämnden, sammanträde 2023-09-27. 

Ärende 3. Delårsrapport 2023 

I ärendet fick nämnden ta del av delårsrapport 2023. I flera avseenden är delårsrapporten 
fylld med intressanta beskrivningar av verksamhetens utveckling och uppföljning av 
nämndens arbete. 
 
Samtidigt har samtliga fackföreningar i förvaltningsrådet inkommit med ett yttrande. 
Yttrandet lyfter hur den stora kompetensbristen påverkar möjligheten att ge barnen en god 
utbildning. Yttrandet lyfter även fackföreningsmedlemmars vittnesmål om brister i 
arbetsmiljö. I båda sammanhangen ger delårsrapporten inte en rättvisande bild.  
 
Sveriges lärares ordförande i Malmö uppger också i en intervju den 25 september 2023 i 
fackets tidning Vi lärare, att pressen på personalen ökar i förskolan och att det bland annat 
sker genom en ökning av barngruppernas storlek. Till skillnad från tidigare delårsrapporter 
lyfts inte barngruppernas storlek alls in i årets redovisning. Istället framhålls barngruppernas 
sammansättning, vilket vi ser som en glidning in i ett annat och potentiellt förmildrande sätt 
att tala om problematiken 
 
Precis som fackföreningarna anser Vänsterpartiet att årets delårsrapport inte i tillräcklig 
utsträckning redogör för de utmaningar som finns i förskolor i Malmö. Vänsterpartiet yrkade 
därför på återremiss av delårsrapporten.   
 
Eftersom vårt yrkande avslogs av nämnden avger vi denna reservation  
 
 
Malmö, 2023-09-30 
 
 
______________________________________________________________________ 
Nina Jakku                                                                                                   Ana Maria Stuparich 

9



 
 
 
Med instämmande av:  
 
 
__________________________ 
Katarina Brändström 
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Förskolenämnden 2023-09-27 
Ärende 3: Delårsrapport 2023 

FSKF-2022-22246 

Förvaltningen presenterar en relativt tydlig och ärlig bild av förskolesituationen, som i sig 
lämnar mycket att önska. Absolut mest problematiskt är det fortsatt sjunkande antalet 
förskollärare, där området med lägst andel förskollärare återigen är nere på skrämmande  
21%, hela nio procentenheter från målet. 

I de tidigare kommunfullmäktigemålen och nämndmålen fanns ett mål som berörde att 
”Barnen ska erbjudas en likvärdig förskola oavsett var i staden verksamheten bedrivs”, där 
målets indikator var uppföljning på lägst andel förskollärare. När målindikatorn låg på 24% 
var målet rödmarkerat för att tydliggöra ett misslyckande på området. Sedan dess har andelen 
förskollärare sjunkit, och fortsatt sjunka, under hela förra mandatperioden. Denna första 
Delårsrapport för mandatperioden och de brister som påvisas gör det fortsatt oerhört tydligt 
att den styrande minoriteten inte gör tillräckliga insatser för Malmös allra yngsta.  

I Delårsrapporten saknas även både tydliggörande siffror samt förklaringar om nämndens 
ekonomiska förutsättningar i relation till de effektiviseringar som ska göras. De bristande 
underlagen återfinns även i de bedömningar som görs i relation till den ekonomiska 
prognosen. 
  
Linda Obiedzinski (M) Pernilla Röjner (M) Jan-Eric Johansson (M) 

Med instämmande av 

Greta Rafstedt (M)   Philip Dante (M) Marilyn Pettersson (M) 

   

Särskilt yttrande 
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Särskilt yttrande 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:03 

FSKF-2022-22246 

 

Delårsrapport 2023 

Vi anser att rapporten i stort är välskriven och tar upp viktiga problem. Problemen med 
kompetensförsörjning är sett stort problem likaså språkutvecklingen. Dock så har det gått fel till när 
det gäller språket hos personalen. Det är inte rimligt att bli anställd för att sen gå svenskutbildning. 
Språket hos personalen måste vara tillfredställande när man får sin anställning och inte som idag. 
Ett annat problem är kvalitetsskillnaderna på de olika förskolorna, vi är mycket långt från en likvärdig 
förskola i Malmö. Det är bra att problemet uppmärksammats men lösningen på det är mycket svår 
att lösa.  
Arbetet med att få fler barn i förskolan är mycket positivt. Förskolan fyller en viktig roll och lägger 
grunden för barnen. Detta gäller speciellt barn som inte lär sig svenska hemma. 
Arbetet med KF-målen är i stort inget som vi ser några problem med, men skrivningen om att minska 
växthusgaser från förskolorna är inget fel i sig men en stor faktor är maten. Vi kommer inte stödja ett 
beslut om att minska utsläppen genom att införa vegetarisk mat på förskolorna. Det står förvisso inte 
att det ska införas vegetarisk mat men vi vill ändå göra vår ståndpunkt klar i denna fråga. 
När det gäller ekonomin så anser vi att förvaltningen har gjort ett tillfredställande arbete. Att uppnå 
ett så bra resultat trots att befolkningsprognosen var felaktig är mycket positivt. 
 
Det närmar sig en ny budget för 2024 och Sverigedemokraterna kommer inte verka för besparingar 
på förskolan som enligt oss är en viktig kärnverksamhet i kommunen. 
Det finns som sagt stora utmaningar eller rättare sagt problem i förskoleverksamheten i Malmö men 
rapporten lyfter dessa på ett bra sätt, men att komma tillrätta med dessa kommer vara mycket svårt 
inser vi. Det är dock mycket positivt att problemen inte sopas under mattan utan som nu när 
förvaltningen själv lyfter dessa. 
 
För Sverigedemokraterna Malmö 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Arian Bagher (SD) 

 
 

Med instämmande: 
 
 

 
_______________________________                                      §                                                                  
Linda Nordin (SD) 
 
 
 
 
2023-09-27 
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§ 123 Remiss angående granskning av språkutveckling i förskolan 

FSKF-2022-15792 
 
Sammanfattning 
Malmö stadsrevision granskade under 2022 språkutveckling i förskolan. Den 
sammanfattande bedömningen var att förskolenämndens arbete med språkutveckling i 
förskolan i huvudsak bedrivs enligt kommunfullmäktiges intentioner, läroplanen för 
förskolan och övriga gällande regelverk. Stadsrevisionen ansåg att arbetet med att stärka 
språkkunskaperna i svenska hos förskolepersonal behövde utvecklas. 
  
Förskolenämnden beslutade i november 2022 om ett första yttrande till stadsrevisionen 
med sammanfattande svar utifrån granskningens slutsats som redovisas i rapporten. 
Revisorskollegiet vill även att nämnden senast i oktober 2023 ska skicka in ett uppföljande 
yttrande med ett sammanfattande svar utifrån granskningens slutsats som redovisas i 
rapporten. Förskolenämnden föreslås godkänna förvaltningens förslag till yttrande.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) avser lämna in ett särskilt yttrande. 
Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. Denna handling skulle 
ha varit bilaga 4, därför saknas bilaga 4 i protokollet. 
  
Linda Obiedzinski (M), Pernilla Röjner (M) och Jan-Eric Johansson (M) lämnar in ett 
särskilt yttrande, bilaga 5. 
  
Michael Hård af Segerstad (SD) och Arian Bagher (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 6. 

Beslutet skickas till  
Malmö stadsrevision 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Remiss angående granskning av 

språkutveckling i förskolan 
• Förslag till uppföljande yttrande över Remiss angående granskning av 

språkutveckling i förskolan 
• Yttrande över Remiss angående granskning av språkutveckling i förskolan 
• Missiv angående granskning av språkutveckling i förskolan SR-2022-20 
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Förskolenämnden 2023-09-27 
Ärende 4: Remiss angående granskning av språkutveckling i förskolan  

FSKF-2022-15792 

Stadsrevsionen har genomfört en granskning av språkutvecklingen i förskolan, där det 
konstaterades att förskolenämndens arbete i frågan i huvudsak bedrivs efter 
kommunfullmäktiges intentioner, förskolans läroplan och andra regelverk, men att arbetet 
med att stärka språkkunskaperna i svenska hos förskolepersonal behöver utvecklas.  Ärendet 
hanterar förvaltningens andra och sista yttrande, där Moderaterna valde att godkänna 
förvaltningens förslag. V vill dock poängtera att den problematik som stadsrevisionen lyft och 
granskat går i linje med det som Moderaterna poängterat vid flertalet tillfällen under de 
senaste åren, inte sällan för döva öron. Att både barn och personal på många ställen har stora 
brister i svenska språket är oerhört problematiskt och påverkar likvärdigheten, 
kompetensförsörjningen och förskolans kvalité.  

  
Linda Obiedzinski (M) Pernilla Röjner (M) Jan-Eric Johansson (M) 

Med instämmande av 

Greta Rafstedt (M)   Philip Dante (M) Marilyn Pettersson (M) 

   

Särskilt yttrande 
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Särskilt yttrande 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:04 

FSKF-2022-15792 

 

Remiss angående granskning av språkutveckling i förskolan 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

Den språkliga situationen bland personal på förskolorna i Malmö är alldeles för dålig. Som det ser ut 
nu så anställer man medarbetare och skickar dem direkt på utbildning i svenska. Det är ohållbart och 
så får det inte se ut.  
 
Anledningen till att det ser ut som det gör är för att det helt enkelt inte finns svensktalandepersonal 
att anställa. Varför det ser ut så kan enklast hänföras till den misslyckade politiken både lokalt och 
nationellt. Med sverigedemokratisk politik hade den här typen av problematik aldrig uppstått! 
 
Givetvis kan det visa sig att de här utbildningarna ger effekt, men dem kan omöjligt lösa problemet. 
Man lär sig inte svenska genom utbildning och dylikt. Inlärandet av ett språk är en kontinuerlig 
process som tar åratal och egentligen aldrig tar slut. En utbildning här och där är allt annat än 
tillräckligt.  
 
Dem som drabbas värst av avsaknaden av vältalig svenska är barnen som bor i de socioekonomiskt 
drabbade områdena och går på förskola där. Med andra ord, dem som behöver det mest lider mest 
av den här problematiken. Att fokusera på dessa områden är en bra idé, men Sverigedemokraterna 
måste poängtera att det inte är tillräckligt utan kan liknas till plåster som endast lindrar symptom och 
inte läker såret.  
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 
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____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Arian Bagher (SD) 

 
 

Med instämmande: 
 

 
 
_______________________________ 
 
 Linda Nordin (SD) 
 
 
 
 
2023-09-27 
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§ 124 Intern kontroll - Hantering av personuppgifter i samband med 
förskolornas användande av sociala medier 

FSKF-2023-4095 
 
Sammanfattning 
Brist på efterlevnad av rutiner och kunskap innebär risk för att information publiceras på 
för-skolornas kanaler i sociala medier som strider mot dataskydds- och offentlighets- och 
sekretesslagstiftning. Syftet med granskningen är att undersöka att förskolorna efterlever 
rutinerna. Granskningen finner att kanalerna sköts. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner granskningen. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Intern kontroll - hantering av 

personuppgifter i samband med förskolornas användande av sociala medier 
• Uppfoljning av IK-plan 2023 - Hantering av personuppgifter i samband med 

förskolornas användande av sociala medier 
• Granskade bloggar med besökt URL 2023 
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§ 125 Intern kontroll - Allmänna handlingar registreras inte eller 
registreras för sent 

FSKF-2023-4097 
 
Sammanfattning 
Syftet med granskningen är att säkerställa att alla inkomna eller upprättade handlingar 
registreras löpande i förskoleförvaltningens diarium. En kontroll av samtliga postlistor har 
genomförts vid ett tillfälle, fredagen den 1 september klockan 09.30.  
  
Granskningen visar att det vid tillfället fanns 5 handlingar som inväntat registrering i över 
två arbetsdagar. Under hösten 2023 görs en ytterligare översyn av processerna av arbetet 
med registrering av allmänna handlingar, i syfte att skapa en mer likvärdig registrering i hela 
förvaltningen. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner granskningen. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Intern kontroll - Allmänna handlingar 

registreras inte eller registreras för sent 
• Uppföljning av intern kontroll-plan 2023 - Allmänna handlingar registreras inte eller 

registreras för sent 
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§ 126 Remiss angående Remiss från Socialdepartementet - Fler verktyg i 
socialtjänsternas arbete för att förebygga brott och stärka skyddet 
för barn, Ds 2023:15 

FSKF-2023-13862 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har fått möjlighet att yttra sig över rubricerad utredning (Ds 2023:15). 
Förskoleförvaltningen har tagit fram ett förslag på yttrande där det framhålls att det är 
angeläget att socialnämnder runt om i landet får användbara och tillräckliga verktyg för att 
kunna identifiera de barn som behöver skydd och stöd. I yttrandet föreslås 
förskolenämnden lämna ett antal synpunkter utifrån förskolans och de yngsta barnens 
perspektiv. 
  
Bland annat betonar förskoleförvaltningen att förslaget som utredningen lyfter fram i 
kapitel 4.6 Förtroendet för socialtjänsten ska vidmakthållas och stärkas ytterligare, är av stor vikt för 
att barn från familjer i utsatthet ska delta i förskolan. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Nina Jakku (V) och Ana Maria Stuparich-Clementi (V) avser lämna in ett särskilt yttrande. 
Vid justeringen av protokollet har inget särskilt yttrande lämnats in. Denna handling skulle 
ha varit bilaga 7, därför saknas bilaga 7 i protokollet. 
  
Linda Obiedzinski (M), Pernilla Röjner (M) och Jan-Eric Johansson (M) lämnar in ett 
särskilt yttrande, bilaga 8. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927  Remiss angående Remiss från 

Socialdepartementet - Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att förebygga brott 
och stärka skyddet för barn, Ds 2023:15 

• Förslag till yttrande över Remiss från Socialdepartementet - Fler verktyg i 
socialtjänsternas arbete för att förebygga brott och stärka skyddet för barn, Ds 
2023:15 STK-2023-1051 

• Remiss från Socialdepartementet - Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att 
förebygga brott och stärka skyddet för barn 

• Fler verktyg i socialtjänsternas arbete för att förebygga brott och stärka skyddet för 
barn, Ds 2023:15 
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Förskolenämnden 2023-09-27 
Ärende 7: Remiss angående Remiss från Socialdepartementet - Fler verktyg 
i socialtjänstens arbete för att förbygga brott och stärka skyddet för barn, 
Ds 2023:15 

FSKF-2023-13862 

Förvaltningen förslag till yttrande över remissen i fråga lyfter i stora drag det som är relevant 
för förskolans verksamhet och Moderaterna ställer sig bakom detta. Däremot anser vi det vara 
anmärkningsvärt att man i yttrandet väljer att i högre grad inte lyfta delar av den problematik 
som ofta återfinns i Malmös förskolor, bland annat osäkerhet bland personalen gällande 
anmälningar till socialtjänsten och hur dessa ska hanteras. Det bör även tydligare utryckas att 
socialtjänsten samverkansarbete med skolan, polisen och fritidsverksamheter tydligare och 
oftare bör inkludera förskolan.  

  
Linda Obiedzinski (M) Pernilla Röjner (M) Jan-Eric Johansson (M) 

Med instämmande av 

Greta Rafstedt (M)   Philip Dante (M) Marilyn Pettersson (M) 

   

Särskilt yttrande 
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§ 127 Remiss angående Remiss från Utbildningsdepartementet - Statens 
skolverks förslag till ändring i förordningen (2020:833) om 
skolenhetsregister 

FSKF-2023-13888 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden har fått möjlighet att yttra sig över Skolverkets förslag till ändring i 
förordningen (2020:833) om skolenhetsregister. Det föreslås att registret ska kunna 
innehålla fler uppgifter, bland annat om förskoleenheter. Detta berör förskolan dels då det 
kan kräva fler resurser från huvudmannen vid uppgiftslämnandet, dels då förordningens 
rubrik inte föreslås ändras, fastän förskoleenheter skulle ingå i registret. I yttrande föreslås 
nämnden inte lämna invändningar mot förslaget i sig, men lämna två synpunkter gällande 
beröringspunkterna med förskolan.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Remiss angående Remiss från 

Utbildningsdepartementet - Statens skolverks förslag till ändring i förordningen 
(2020:833) om skolenhetsregister 

• Förslag till yttrande över Remiss angående Remiss från Utbildningsdepartementet -  
Statens skolverks förslag till ändring i förordningen (2020:833) om 
skolenhetsregister 

• Remiss från Utbildningsdepartementet - Statens skolverks förslag till ändring i 
förordningen (2020:833) om skolenhetsregister 

• Hemställan om utökning av uppgifter i skolenhetsregistret från Skolverket 
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§ 128 Remiss angående fordonsstrategi för Malmö stad nu fråga om 
remiss (STK-2023-96) 

FSKF-2023-13071 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har tillsammans med Malmö Leasing AB och miljöförvaltningen tagit fram 
ett förslag på fordonsstrategi för Malmö stad. Strategins huvudspår är att elektrifiera samt 
effektivisera stadens fordonsflotta.  
  
Förslaget som presenterats innebär ett nytt arbetssätt avseende leasing av fordon inom 
staden.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Remiss angående fordonsstrategi för 

Malmö stad 
• Förslag till yttrande angående fordonsstrategi för Malmö stad 
• Fordonsstrategi för Malmö stad - För en elektrifierad och effektivt använd 

fordonsflotta för Malmö stads verksamheter (STK-2023-96) 
• Protokollsutdrag från KSAU gällande Remiss angående fordonsstrategi för Malmö 

stad nu fråga om remiss (STK-2023-96) 
• Tjänsteskrivelse från Stadskontoret gällande Remiss angående fordonsstrategi för 

Malmö stad nu fråga om remiss (STK-2023-96) 
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§ 129 Remiss angående plan för etablering av intern laddinfrastruktur i 
Malmö stad; nu fråga om remiss (STK-2023-876) 

FSKF-2023-13070 
 
Sammanfattning 
Stadskontoret har på uppdrag av kommunstyrelsen tillsammans med Malmö Leasing, 
Parkering Malmö, serviceförvaltningen och fastighets- och gatukontoret tagit fram en plan 
för hur Malmö Stads interna laddinfrastruktur ska byggas ut för att möjliggöra för en 
elektrifierad fordonsflotta.  
  
Förslaget som presenteras i rapporten innebär ett nytt arbetssätt avseende stadens 
fordonsflotta. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Michael Hård af Segerstad (SD) och Arian Bagher (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, 
bilaga 9. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Remiss angående plan för etablering 

av intern laddinfrastruktur i Malmö stad 
• Förslag till yttrande över remiss angående plan för etablering av intern 

laddinfrastruktur i Malmö stad 
• Plan för etablering av intern  laddinfrastruktur - Genomförande, kostnad och 

finansiering för att möjliggöra för en  elektrifierad fordonsflotta för Malmö stads 
verksamheter (STK-2023-876) 

• Protokollsutdrag från KSAU gällande Remiss angående plan för etablering av intern 
laddinfrastruktur i Malmö stad; nu fråga om remiss (STK-2023-876) 

• Tjänsteskrivelse från Stadskontoret gällande Remiss angående plan för etablering av 
intern laddinfrastruktur i Malmö stad; nu fråga om remiss (STK-2023-876) 
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.nu 

 

 

Särskilt yttrande 
 

Förskolenämnden 

Ärendenummer:10 

FSKF-2023-13070 

 

Ekonomisk prognos 2023 

Elektrifieringen av Malmö stad är en pågående process. Förskoleförvaltningen ställer sig positiva till 
elektrifieringen av stadens fordonsflotta och etableringen av intern laddinfrastruktur. 
 
Sverigedemokraterna ställer sig dock mer skeptiska. Förvisso finns det positiva aspekter till dessa 
förslag. Men det här är en otroligt komplicerad process som vi tror sannerligen kommer resultera i 
problematik. El-fordon är inte lika lätta att bruka i en större skala. Att se till så att fordonen alltid är 
laddade och inte förhindrar resor och liknande är svårt att garantera. Företag som testat på liknande 
förändringar har stött på just dem problemen. Skall en plan göras måste dessa frågor tas i beaktning i 
riskanalysen. 
 
Utöver det så kan man uppskatta att den här operationen kommer att bli oerhört kostsam. I 
förskoleförvaltningens fall så har man redan fungerande fordon där 4 av dem är bussar. Som nämnt i 
yttrandet uppskattas avyttrandet av dessa bussar bli svårt och dyrt (24 miljoner totalt för att byta ut). 
Sverigedemokraterna instämmer med analysen! 

 

För Sverigedemokraterna Malmö 

 

____________________________________                  __________________________________ 

Michael Hård af Segerstad (SD)         Arian Bagher (SD) 

 
 

Med instämmande: 
 
 

_______________________________ 
 
 Linda Nordin (SD) 
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§ 130 Sammanträdestider för förskolenämnden och dess arbetsutskott 
2024 

FSKF-2022-22249 
 
Sammanfattning 
Förskolenämnden ska årligen besluta om en tidplan för sammanträden i nämnden och dess 
utskott. Förvaltningen har tagit fram ett förslag till sammanträdesplan för 2024. 
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förslag till datum för sammanträden för förskolenämnden 
och dess arbetsutskott 2024.  

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Sammanträdestider för 

förskolenämnden och dess arbetsutskott 2024 
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§ 131 Malmöinitiativet - Familjecentral behövs i Oxie 

FSKF-2023-11183 
 
Sammanfattning 
Ett Malmöinitiativ har inkommit till Malmö stad där initiativtagaren ger uttryck för att 
familjecentral behövs i Oxie med motiveringen att familjecentraler skapar trygghet tidigt i 
livet. Familjecentraler bidrar enligt initiativtagaren till att stärka integration, språkutveckling 
och det jämställda föräldraskapet.  
  
Malmöinitiativets önskan om en familjecentral i Oxie tar förskolenämnden fortsatt med sig 
i planeringsarbetet vid inrättandet av fler familjecentraler i Malmö, ett arbete som görs i 
nära samarbete med arbetsmarknads- och socialnämnden och Region Skåne.  
 
Beslut 
1. Förskolenämnden godkänner förvaltningens förslag till yttrande.  

Reservationer och särskilda yttranden 
Pernilla Röjner (M), Jan-Eric Johansson (M) och Greta Rafstedt (M) lämnar in ett särskilt 
yttrande, bilaga 10. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret för vidarebefordran till initiativtagaren. 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse Förskolenämnden 230927 Malmöinitiativet - Familjecentral 

behövs i Oxie 
• Förslag till yttrande över Malmöinitiativet - Familjecentral behövs i Oxie 
• Malmöinitiativet - Familjecentral behövs i Oxie 
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Förskolenämnden 2023-09-27 
Ärende 12: Malmöinitiativet - Familjecentral behövs i Oxie 

FSKF-2023-11183 

Moderaterna ser positivt på en familjecentral i Oxie, samt även på andra platser runt om i 
staden. Familjecentralerna är en viktig väg för fler barn in i förskolan och agerar på olika sätt 
som en hälsofrämjande, stödjande och förbyggande instans. Moderaterna har i flera år drivit 
frågan om fler familjecentraler, men möts ofta av svaret att processerna är långa och intresset 
från andra inblandade aktörer är för lågt. En lösning på detta problem hade varit att tillåta 
icke-kommunala eller icke-regionala aktörer att etablera familjecentraler, men en sådant 
lösning har man från den styrande minoritetens sida inte varit intresserad av. 

  
Pernilla Röjner (M) Jan-Eric Johansson (M) Greta Rafstedt (M)   

Med instämmande av 

Philip Dante (M) Marilyn Pettersson (M) 

   

Särskilt yttrande 
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§ 132 Rapporter från kurser och konfenser 
 
Sammanfattning 
Jan-Eric Johansson (M), Dennis Svensson (MP), Madeleine Lagerstedt (S) och Zinaida 
Kajevic (S) återrapporter kring verksamhetsbesöket på förskolor den 15 september. 
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§ 133 Information från förvaltningen 
 
Sammanfattning 
Förskoledirektör Serene Rosberg informerar om följande: 
  
- Förskolenämnden firar 10-års jubileum i år. En arbetsgrupp har i uppdrag att ta fram 
förslag på hur firandet ska gå till. Syftet med firandet är att synliggöra våra medarbetare 
som finns till för Malmös barn varje dag. 
  
- Det har florerat felaktig information nationellt kring hur sexualitet och relationer lärs ut i 
förskolan i Sverige. Skolverket har publicerat information kring hur de felaktiga 
påståendena om förskolan kan bemötas. Förvaltningen kommer inom kort att informera 
medarbetare i Malmö stad om ryktesspridningen och hur felaktiga påståenden kan bemötas. 
Det har dock i nuläget inte inkommit frågor om detta till förvaltningen i någon större 
utsträckning. 
  
- Inom modern systemmiljö har det gjorts en upphandling av nytt barn- och elevregister 
gemensamt för alla skolförvaltningar. Beslutet har överklagats och ärendet ligger nu hos 
förvaltningsrätten. Nuvarande system för barn- och elevregister kan förlängas i väntan på 
vidare besked. 
  
- Förvaltningen ser över olika möjligheter att hantera platssituationen i Limhamn. Befintliga 
förskolor ser bland annat över sina lokaler för att kunna ta emot fler barn. En ny förskola i 
Limhamns sjöstad med åtta avdelningar kommer att öppna under senare delen av 2024 och 
tanken är att två av avdelningarna på den förskolan ska kunna öppnas upp redan under 
våren. 
  
- Vid nästa nämndsammanträde informeras aktuella rapporter om förskolans roll för barns 
psykiska och fysiska hälsa och betydelsen av barns delaktighet. 
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§ 134 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-3387 
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§ 135 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-3189 
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§ 136 Borttagen på grund av sekretess 

FSKF-2023-3118 
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